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Maart 2015 bleek de hal van het stadhuis niet op een gemakkelijke manier toegankelijk te zijn voor
mensen met een beperking die een gangbare elektrische rolstoel gebruiken. Het enige jaren geleden
aangelegde liftje aan de achterkant van het stadhuis is helaas door hen niet te gebruiken. In januari
en in april van dit jaar stelde de fractie van GroenLinks hierover schriftelijke vragen ex. art. 33 RvO.

De antwoorden die GroenLinks van het college kreeg waren de eerste keer ontwijkend, de tweede
keer anders als bleek bij uitproberen van het liftje. GroenLinks wil daarom nu graag van leden van de
commissie weten wat zij vinden van de toegankelijkheid van het stadhuis voor mensen met een
beperking en of zij juist als GroenLinks vinden dat een betere lift aan de achterkant van het stadhuis
noodzakelijk is (ook gezien het onlangs van kracht worden van het VN-verdrag inzake de rechten
voor  mensen met een beperking).

de aanleiding

Maart 2015 namen fractieleden van GroenLinks deel aan de manifestatie 073-1, Samen in diversiteit.
De organisatie overhandigde wethouder Logister bij die gelegenheid een verklaring die benadrukt dat
's-Hertogenbosch er is voor álle Bosschenaren. Wrang genoeg bleek dat meteen al niet helemaal
waar: de wethouder nodigde de deelnemers uit voor een kop koffie in de hal van het stadhuis,
deelnemers in een elektrische rolstoel gebruikten die koffie buiten op de Markt. Het liftje aan de
achterkant van het stadhuis is niet geschikt voor de meest gangbare elektrische rolstoelen, de
omweg via het Bestuurscentrum naar de hal van het stadhuis te lang om te gebruiken bij zo'n korte
informele bijeenkomst. Wethouder Logister beloofde  te kijken of er een bruikbare lift kon komen.
Wethouder Kagie vertelde  het Gehandicaptenplatform 's-Hertogenbosch dat er aan een oplossing
gewerkt werd.

stand van zaken tot nu toe

Omdat die oplossing uitbleef stelde de fractie van GroenLinks op 26 januari 2016 vragen: vindt het
college ook dat het stadhuis toegankelijk behoort te zijn voor alle Bosschenaren en zo ja, waarom is
er na bijna een jaar nog geen bruikbare lift aan de achterkant van het stadhuis? De antwoorden
waarmee het college op 10 maart kwam bleken ontwijkend: ze negeerden het feit dat het liftje voor
een groot aantal rolstoelgebruikers onbruikbaar is en beloofde een in de tijd niet nader
gespecificeerd onderzoek. "Indien uit onderzoek naar voren komt  dat we de toegankelijkheid nog
verder kunnen verbeteren dan nu al grotendeels het geval  is, dan zullen we de raad hierover
informeren."

Niet echt een bevredigend antwoord, daarom stelde GroenLinks op 15 april vervolgvragen: wanneer
komt er een voor gebruikers van gangbare rolstoelen  bruikbare lift aan de achterkant van het
stadhuis? En als dat onverhoopt niet kan, waarom niet? Volgens het antwoord van 1 juni  was er



ineens geen probleem meer met de lift: "De bestaande voorziening is qua ontwerp en uitvoering
geschikt voor alle gangbare (elektrische) rolstoelen." Als er al een probleem is ligt dat aan de
gebruikers, de Gehandicaptenraad zal worden betrokken bij oplossing van dit probleem.

Zo'n antwoord vraagt om het uitproberen van de lift. Samen met Roos Kapteijns en David van het
Gehandicaptenplatform meldde een fractielid van GroenLinks zich op 15 juni aan de achterkant van
het stadhuis. Wat bleek?

1. Het liftje is uitstekend geschikt voor een eenvoudige rolstoel die je kunt gebruiken als je
bijvoorbeeld een been breekt. Burgers met pech (een tijdelijke beperking) kunnen zo snel het
stadhuis in en uit (ook al is dat op deze manier eigenlijk niet helemaal veilig volgens Roos Kapteijns).

2. het liftje is helaas niet geschikt voor personen met een beperking die een gangbare elektrische
rolstoel gebruiken. Er is dan geen plaats voor een begeleider, het liftje kan het gewicht niet aan en is
niet veilig.

Het liftje kwam er eind 2012 op verzoek van oud-CDA-raadslid Will Zetz die het erg betreurde dat hij
vanwege een beperking niet op een relatief gemakkelijke manier het stadhuis  meer in kon. Helaas
kan hij dat nog steeds niet. De aanleg gebeurde zonder overleg met het Gehandicaptenplatform, van
de expertise van betrokkenen is geen gebruik gemaakt.

het VN verdrag voor de rechten van mensen met een beperking

14 juli 2016 kreeg het VN-verdrag voor de rechten van mensen met een beperking kracht van wet .
Dankzij deze wet is toegankelijkheid  voor mensen met een beperking nu de norm,
ontoegankelijkheid voortaan de uitzondering. De gemeente kan daarom bij beantwoording van
vragen ex. art 33 RvO niet langer simpelweg volhouden dat mensen met een beperking  wel op een
andere plek te woord worden gestaan.  De gemeente hoort voortaan ook uit te leggen waarom
toegankelijkheid onmogelijk te regelen is en kan vragen daarnaar van raadsleden,
belangenbehartigers of burgers niet domweg meer negeren. Het verdrag dateert overigens  al van 3



december 2006, het is dus niet zo dat de gemeente er plotseling of onverwacht mee geconfronteerd
wordt.

vragen

GroenLinks wil graag van de commissieleden weten:

1. Zijn de leden van de commissie het met GroenLinks eens dat de hal van het stadhuis bij uitstek een
plek is die op een gemakkelijke manier bereikbaar moet zijn voor stadsgenoten met een beperking
die  een (gangbare) elektrische rolstoel gebruiken?

2. Vinden de leden van de commissie ook dat mocht dit gezien de monumentale status van het
stadhuis onverhoopt niet mogelijk zijn of alleen tegen exorbitant hoge kosten het college de raad
daarover dient te informeren?

3. Zijn de commissieleden juist als GroenLinks van mening dat 's-Hertogenbosch een zo inclusief
mogelijke samenleving moet vormen en dat het college daarom samen met  bijvoorbeeld de WMO-
adviesraad en het Gehandicaptenplatform snel een plan moet opstellen hoe het VN-verdrag voor
rechten van mensen met een beperking zo goed mogelijk kan worden ingevoerd in de gemeente 's-
Hertogenbosch?
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